
Predseda Smer-SD Robert Fico: „Špicľovací
zákon“ je tvrdší na ľudí, ktorí dodržiavajú
zákon ako na zločincov. Náš právny tím
namiesto prezidentky pripravil podnet na ÚS
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SLOVENSKO: Predseda opozičného Smer-SD Robert Fico v pondelok na tlačovom brifingu
informoval médiá o tom, že podľa neho kontroverzný zákon o využívaní dát mobilných operátorov na
boj s koronavírusom podá na prešetrenie Ústavnému súdu SR. Fico tento návrh z dielne OĽaNO
nazval „špicľovacím zákonom“

Podľa slov Fica strana Smer-SD v čase krízy v Národnej rady podporí všetky návrhy zákonov, ktoré
považuje za prospešné pre ľudí, avšak v prípade návrhov, ktoré „nie sú v poriadku“ bude podľa
neho Smer ponúkať vlastné alternatívy.

„Tam, kde budeme vidieť dokonca porušovanie ľudských práv, budeme využívať všetky legitímne
prostriedky na to, aby sme napravili stav, ktorý by v danej situácii hrozil,“ vysvetlil.

„Smer-SD mal obrovské výhrady k prijatiu novely tzv. telekomunikačného zákona, na základe
ktorého je dnes možné na základe žiadosti Úradu verejného zdravotníctva získavať informácie o tom,
kto s kým telefonoval, v akom čase, ako dlho, kto s kým esemeskoval, mailoval a samozrejme,
rovnako je možná aj lokalizácia týchto osôb.“

Podľa Fica ide o návrh, ktorý je v rozpore s Ústavou SR. „Aj v pléne Národnej rady sme hlasovali
proti tomuto zákonu. Priznám sa, že sme očakávali od prezidentky, že zákon napadne na Ústavnom
súde SR tak, ako to urobila v súvislosti so zákonom, ktorý zaviedol moratórium na prieskumy verenej
mienky.“

Expremiér Robert Fico tvrdí, že kritika Smeru k prieskumným agentúram sa aj v nedávnych
parlamentných voľbách ukázala ako opodstatnená. Rovnako Fico nechápe podanie prezidentky
Čaputovej na Ústavný súd v prípade tzv. trinástych dôchodkov. „Je asi zvláštne, ak niekto závidí
dôchodcovi, že dostane na konci roka priemerný dôchodok.“

Keďže prezidentka Čaputová nepostupovala rovnako aj v prípade telekomunikačného zákona, právny
tím Smeru-SD pripravil podanie na Ústavný súd, ktoré majú podľa Fica poslanci oficiálne podať v
utorok.

Šéf Smeru dodal, že v súčasnosti platí ústavný zákon z roku 2002 o vojnovom, núdzovom či
výnimočnom stave, podľa ktorého je možné obmedzovaniu základných práv a slobôd v čase krízy.
„Upriamujem pozornosť na článok č. 5 tohto zákona, kde je presne napísané, čo je možné urobiť, ale
naozaj tam nie je nič, čo sa dotýka telekomunikačného tajomstva. Už len v tomto je zákon v rozpore s
ústavou.“

„Máme právo tvrdiť, že vláda prijala niečo, čo ústavný zákon o bezpečnosti štátu v čase výnimočného
stavu vôbec nepripúšťa.“ Podľa Fica tento zákon prísne určuje v čase krízového riadenie, kto má aké
kompetencie. „Nemôže si každý robiť čo chce. Namietame protiústavnosť špicľovacieho zákona,
pretože takto informácie nie je potrebné zberať,“ dodal.
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Fico zároveň argumentoval aj precedensom rozhodnutia ústavných súdov na Slovensku a Česku, že
na základe údajov z dlhodobejšieho sledovania komunikácie a polohy bez ohľadu na obsah
komunikácie je možné vytvoriť o danej osobe zostaviť „detailné informácie o spoločenskej alebo
politickej príslušnosti, ako aj o osobných záľubách, sklonoch, slabostiach až po sexualitu“.

Zákon, ktorý prijala koalícia, je podľa Fica tvrdší na ľudí, ktorí dodržiavajú zákon ako na
zločincov. „Lebo keď chcete použiť niečo podobné na zločinca, musíte podať žiadosť a o
žiadosti musí rozhodnúť súd. A tu nerozhoduje súd, ale úrad na to nepripravený,“ vysvetlil.

„Vôbec nie je určené, ktoré osoby sa s tým budú oboznamovať, kto to bude kontrolovať, ako sa to
bude skladovať.“ Fico avizoval, že v kvalifikovanom návrhu právneho tímu Smeru-SD je aj to, aby
Ústavný súd SR tento podnet vybavil prednostne.

Fico k pandémii a novým opatreniam vlády

„Myslím si, že občania na Slovensku sa k tomu problému postavili čelom. Tiež chodím autom a vidím,
že prakticky nájsť človeka na ulici, ktorý nemá rúško, je veľmi ťažké. Každý, na koho sa pozriem, tak
vidím, že je chránený. Dokonca čím ďalej tým viac vidím používanie rukavíc. Ľudia sú dostatočne
vystrašení na to, aby sa správali nezodpovedne.“

„Preto prísť dnes s nejakými kategorickými rozhodnutiami počas sviatkov, ktoré sú pre podstatnú
časť ľudí asi najvýznamnejšími sviatkami, môže byť kontraproduktívne. Myslím si, že skôr by bolo
lepšie dať väčší počet ľudí, ktorí budú informovať – policajtov, vojakov – ktorí by pomáhali ľuďom.
Možno by to chcelo, aby médiá spustili veľkú informačnú kampaň,“ dodal.

K navrhovanému zákazu vychádzania Smer-SD zaujmeme postoj okamžite po tom, ako vláda oznámi
opatrenia. „Ale skôr by som išiel ešte do väčšej informačnej kampane, lebo ľudia boli zatiaľ veľmi
zodpovední,“ vysvetlil expremiér.
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